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Eurodeputaţii, reuniţi în sesiune
plenară la Strasbourg, au adoptat miercuri
noi măsuri de consolidare a poliţiei de
frontieră şi a gărzii de coastă, pentru o mai
bună protecţie a graniţelor externe ale
Uniunii Europene, potrivit unui comunicat
de presă al PE, potrivit agerpres.ro.
Măsurile sunt incluse într-un raport elaborat
de eurodeputata malteză Roberta Metsola
(PPE) şi adoptat în plenul Parlamentului
European cu 403 voturi pentru, 162
împotrivă şi 44 de abţineri. 

Modificările aduse Agenţiei europene
pentru poliţia de frontieră şi garda de
coastă (Frontex), convenite deja cu
Consiliul UE, vizează rezolvarea
deficienţelor actuale şi o abordare mai
adecvată asupra nevoilor actuale în
materie de securitate şi migraţie. 

Un nou corp permanent va fi înfiinţat
pentru a sprijini ţările UE la faţa locului în
activităţile de control la frontiere sau de
returnare, precum şi în lupta împotriva
criminalităţii transfrontaliere. În 2021,
personalul operaţional va număra 5.000 de
angajaţi, urmând ca până în 2027 corpul
permanent să devină deplin operaţional, cu
10.000 de angajaţi. Acesta va include, de
asemenea, un grup de reacţie rapidă
pentru intervenţii în situaţii de urgenţă. 

Corpul permanent va fi alcătuit din
agenţi de frontieră şi de coastă angajaţi de
Frontex, precum şi din personal detaşat în
mod obligatoriu de către ţările UE.

Frontex va putea sprijini procedurile de
returnare în statele membre, de exemplu
prin identificarea resortisanţilor ilegali
provenind din ţări terţe şi prin asistarea
autorităţilor naţionale în obţinerea
documentelor de călătorie. Noile norme vor
consolida, de asemenea, cooperarea cu
Biroul european de sprijin pentru azil.

Cooperarea cu ţările din afara UE va fi,
de asemenea, consolidată, permiţând noi
acorduri dincolo de ţările din imediata
vecinătate a UE. Respectarea drepturilor
fundamentale şi protecţia datelor cu
caracter personal în cadrul acestei
cooperări este garantată prin mai multe
măsuri. În plus, un număr semnificativ de
observatori vor evalua în mod constant
respectarea drepturilor fundamentale în
cadrul activităţilor operaţionale ale Frontex.
“Această lege va transforma modul în care
Agenţia europeană pentru poliţia de
frontieră şi garda de coastă se ocupă de
migraţie, inclusiv prin asigurarea unui
personal nou însumând 10.000 de poliţişti
de frontieră, prin stimularea luptei împotriva
criminalităţii transfrontaliere, precum şi
protejarea drepturilor fundamentale şi
returnarea eficientă a celor care nu au
dreptul la protecţie. Principiul nostru a fost
mereu acela de a fi echitabili cu cei care au
nevoie de protecţie, fermi cu cei care nu au
acest drept şi duri cu cei care caută să
exploateze cele mai vulnerabile persoane
de pe planetă. Cetăţenii au cerut, iar noi
am venit cu soluţii, în timp record”, a
declarat raportoarea PE pe acest dosar,
Roberta Metsola.

Textul adoptat de Parlamentul
European urmează să treacă prin
adoptarea formală de către Consiliul UE,
înainte de a intra în vigoare. 

Ce se întâmplă în continuare...Proiect european
pentru poliţia de

frontieră şi
FRONTEX! Ce s-a

schimbat

Ministrul Justiţiei: „Varianta demisiei
este mai sigură”. Iohannis poate să

spună „Mă mai gândesc”! 

Secţia pentru procurori a
Consiliului Superior al Magistraturii
a aprobat joi cererea de pensionare
depusă de procurorul general

Augustin Lazăr. El a depus cerere
de pensionare, în condiţiile în care
mandatul său de procuror general
se încheie pe data de 27 aprilie.

Lazăr a candidat pentru un nou
mandat de procuror general, însă
ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, i-
a respins candidatura. Procurorul
general a fost acuzat în presă că a
refuzat eliberarea condiţionată a
disidentului anticomunist Iulius Filip
pe vremea când era membru în
Comisia de propuneri pentru
liberare din cadrul Penitenciarului
Aiud. Ulterior, Augustin Lazăr a
susţinut că nu ştia dacă dosarele
luate în discuţie în Comisia de la
Penitenciarul Aiud erau ale unor
deţinuţi politici, însă şi-a cerut
“scuze instituţionale” pentru
practicile discutabile de dinainte de
1989.

Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat joi că
varianta demisiei este mai sigură, spre deosebire de
revocare, care îi dă posibilitatea preşedintelui Klaus Iohannis
“să se mai gândească”.

Toader s-a întâlnit joi dimineaţa, la Palatul Victoria, cu
premierul Viorica Dăncilă, iar la revenirea la sediul
Ministerului Justiţiei a spus că au avut o “discuţie foarte
corectă”. “Am avut relaţii bune cu fiecare dintre cei trei
premieri din guvernele cărora am făcut parte. Şi cu domnul
Grindeanu, şi cu domnul Tudose, şi cu doamna Dăncilă,
foarte bune relaţii. Vă asigur de faptul că, cel puţin aşa ne-
am declarat şi cred că aşa va fi, şi după încetarea
ministeriatului, relaţiile dintre mine şi domnia sa vor fi
aceleaşi, neafectate. Aseară a rămas să ne vedem la 9,30 şi
să discutăm despre variantele de încetare a mandatului. Mi-a
confirmat faptul că aseară, după ce am făcut eu enunţul
acela, a dat drumul la adresele către preşedintele republicii,
ulterior, spre ora 21,00. Prin urmare, discuţia care a existat a
fost absolut corectă, în limitele în care eu ştiam şi dânsa mi-a
confirmat astăzi”, a afirmat Toader.

Tudorel Toader a adăugat că prim-ministrul a evocat
nevoia de asigurare a continuităţii activităţii la minister. “Eu v-
am spus de foarte multe ori că nu pot închide. Orice
funcţionar responsabil, demnitar, nu poate să închidă biroul
şi să zică: ‘Am auzit că mă remaniază şi plec şi, până va veni
noul ministru, cine girează, cine coordonează?’ Pentru că
secretarii de stat pot fi delegaţi numai de către ministrul
titular. Prin urmare, prima concluzie, voi rămâne la minister,
până la momentul în care în Monitorul Oficial apare numele

şi prenumele noului ministru. Îl voi aştepta, voi preda pe
bază de proces-verbal, îi voi preda sigiliul şi, ca să fiu
sugestiv, ‘La gară!’, adică la Iaşi”, a spus Toader. 

Ministrul Justiţiei consideră că varianta demisiei este mai
sigură, decât cea a revocării din funcţie. “În al doilea rând,
sunt două proceduri în care se ajunge la acel moment.
Procedura solicitării de revocare şi procedura demisiei.
Acum, care este diferenţa. Punctul terminus, punctul final,
este cel în care se publică în Monitorul Oficial numele,
prenumele noului ministru. Cum se ajunge acolo? Pe calea
cererii de revocare sau a demisiei. Problema este
următoarea: pe ce cale se ajunge mai repede şi mai sigur?
Aici apare relaţia dintre cei doi poli ai Executivului: jumătatea
care este la preşedinte, jumătatea care este a prim-
ministrului. Unde se ajunge mai repede şi mai sigur? Sigure
sunt amândouă. (...) Am luat act de decizia doamnei prim-
ministru de a trimite la Cotroceni solicitarea de revocare din
funcţia de ministru. O voinţă pe care, după lege, eşti obligat
să o respecţi şi în fapt, sigur, o voi respecta. Problema
demisiei. Doamna prim-ministru mi-a cerut să iau în calcul,
să mă gândesc şi la varianta demisiei. Varianta demisiei este
mai sigură, trece termenul şi preşedintele trebuie să ia act de
demisie, spre deosebire de revocare când preşedintele
poate să spună şi ne-a mai spus de atâtea ori: ‘Mă mai
gândesc, mă mai uit la mapa profesională, mai evaluez, este
weekend şi mai vedem noi’”, a explicat Toader.

El a menţionat că, joi, până la finalul programului de
lucru, va anunţa dacă îşi va da demisia din funcţia de
ministru al Justiţiei. 

Augustin Lazăr, la pensie!


